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PROTOKÓŁ Nr XXIII/2019 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 20 grudnia 2019 roku 

Ad.pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej otworzył XXIII w bieżącej kadencji obrady 

sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan  

15 radnych w obradach udział bierze 15 radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną  

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z obowiązującymi przepisami Rozporządzenia 

Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  i w sprawie 

swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE RODO  a także 

art.20 ust.1b ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2019 r. 

poz. 506 ze zm.) poinformował, iż obrady sesji są nagrywane oraz transmitowane na żywo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Radnych, panią Burmistrz, panią Skarbnik, 

Naczelników oraz Kierowników Urzędu Miejskiego w Stąporkowie, Sekretarza, Dyrektorów 

jednostek podległych, panią Prezes ZNP Teresę Polak, sołtysów a także wszystkich 

przybyłych na obrady sesji. 

Lista obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych na obrady gości zostaje załączona  

do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej ogłosił 10 min. przerwę w obradach. 

Obrady sesji wznowiono od pkt.2. 

Ad.pkt.2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Głos zabrał radny Edward Mazur. Powiedział, że czas Bożego Narodzenia jest czasem 

pięknym, bo oczekuje się przyjścia na świat Zbawiciela. W związku z tym, iż w dniu  

13 grudnia br. minęła 38 rocznica wprowadzenia w Polsce stanu wojennego poprosił  

o uczczenie minutą ciszy ofiar tego wydarzenia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie 

pamięci ofiar stanu wojennego w Polsce. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował iż po wysłaniu do radnych materiałów na 

obrady sesji do Rady Miejskiej wpłynęły złożone należycie projekty uchwał, z którymi radni 

zostali zapoznani na wspólnym posiedzeniu komisji. Dodał, że w związku z tym porządek 

obrad ulegnie w kilku punktach zmianom.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował iż na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

Miejskiej w dniu 19 grudnia 2019 r.  Radny Tomasz Kurcbart złożył wniosek o wycofanie   

z porządku obrad sesji z punktu 6 ppkt c) projektu uchwały w sprawie określenia metody 

ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

W związku z powyższym poddał niniejszy wniosek pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła wniosek  

w sprawie zdjęcia z porządku obrad sesji  z punktu 6 ppkt c) projektu uchwały w sprawie 

określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki opłaty. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek o wprowadzenie do punktu 6 ppkt.e) 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Stąporków  

na 2020 rok. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przedmiotowy wniosek 

przyjęła. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek o wprowadzenie do punktu 6 ppkt.f) 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  na 2019 rok. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przedmiotowy wniosek 

przyjęła. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek o wprowadzenie do punktu 6 ppkt.g) 

projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych 

na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przedmiotowy wniosek 

przyjęła. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W związku z brakiem dalszych uwag do otrzymanego porządku obrad Przewodniczący Rady 

Miejskiej odczytał proponowany porządek obrad XXIII sesji, który po naniesionych zmianach 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XX, XXI i XXII sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2020-2032, 

 odczytanie uchwały Nr 141/II/2019 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 listopada 2019 roku w sprawie opinii  

o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy 

Stąporków na lata 2020–2032, 

 dyskusja. 

b) uchwalenia budżetu Gminy Stąporków na 2020 r., 

 odczytanie uchwały Nr 139/II/2019 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 listopada 2019 roku w sprawie opinii  

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Stąporków na 2020 rok, 

 odczytanie uchwały Nr 140/II/2019 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 listopada 2019 roku w sprawie możliwości 

sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Stąporków na 2020 rok, 

 odczytanie opinii Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Stąporkowie o projekcie budżetu Gminy Stąporków na 2020 rok, 

 dyskusja. 

c) ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Miasta  

i Gminy Stąporków, 
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d) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach 

chronionych oraz ośrodkach wsparcia-schroniskach dla osób bezdomnych lub 

schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Stąporków na 2020 rok, 

f) zmian w budżecie Gminy Stąporków  na 2019 rok, 

g) ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na cele                        

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z brakiem pytań i uwag do odczytanego projektu porządku obrad XXIII sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad 

XXIII sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.3. Przyjęcie protokołu z XX, XXI i XXII sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekty protokołów z poprzednich sesji 

zostały przesłane radnym drogą elektroniczną oraz wyłożone w Biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym protokół XX sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W głosowaniu jawnym protokół XXI sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W głosowaniu jawnym protokół XXII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Krzysztof Chrzan odczytał informację o działaniach 

między sesjami, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska przedstawiła informację o działalności 

międzysesyjnej, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Pani Burmistrz w dalszej części wypowiedzi poinformowała, iż na ostatniej sesji zostały 

przekazane środki finansowe dla ZGKiM w Stąporkowie na zakup samochodu dostawczego. 

Dodała, że dyrektor zakładu rozpoczął już procedury związane z zakupem. Pani Burmistrz 

powiedziała, że w roku kolejnym gmina planuje wymianę wodomierzy w sołectwach  

a obecnie jest na etapie analizy zapotrzebowania przygotowanego przez Dyrektora Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. Zapewniła, że gmina postara się na większość  

z wnioskowanych kwestii zabezpieczyć w budżecie środki finansowe. Pani Burmistrz 

podkreśliła, iż pomimo, że zakład posiada siedzibę w Stąporkowie, wykonuje zadania także  

w sołectwach, dlatego z uwagi na ten fakt inwestycje realizowane dla ZGKiM, takie jak 
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doposażenie zakładu trzeba traktować, jako inwestycje zarówno na rzecz miasta jak i wsi.  

Pani Burmistrz Dorota Łukomska poinformowała, że XXIII sesja jest poświęcona 

zatwierdzeniu projektu budżetu gminy Stąporków na 2020 rok. Podkreśliła, że do budżetu 

można było wpisać więcej inwestycji, jednak zależało to tylko od dochodów gminy. 

Wyjaśniła, że na zadania inwestycyjne, na które można było pozyskać środki unijne, gmina 

środki pozyskała i nadal będzie o to zabiegać. W kwestii środków na wynagrodzenia dla 

pracowników wyjaśniła, że muszą one pochodzić z dochodów bieżących gminy a takimi są 

podatki. Pani Burmistrz powiedziała, że przyjęta podwyżka podatków stanowić będzie kwotę 

ok. 200 tys. zł. Podkreśliła, że głęboko wierzy, że dzięki pomocy radnych uda się 

wygospodarować środki finansowe, aby pracownicy urzędu oraz jednostek podległych mogli 

zarabiać godziwie. Pani Burmistrz wyjaśniła, że po podwyżce pensji minimalnej doszło do 

absurdu, gdyż pracownicy zarówno ZGKiM jak i MGOPS wykonujący pracę w trudnych 

warunkach, którzy często są do dyspozycji przez całą dobę, zarabiają niewiele. Dodała, że ma 

nadzieję na zwiększenie dochodów bieżących gminy, aby możliwe było należyte 

wynagrodzenie pracowników. Pani Burmistrz poinformowała, że gmina jest po wstępnym 

ustaleniu zakresu audytu na 2020 rok. Podkreśliła, że  w okresie międzysesyjnym dokonano 

także odbioru częściowego I etapu prac związanych z budową kanalizacji sanitarnej  

w Stąporkowie. Dodała, że w dniu 11 września br. nastąpiło przekazanie placu budowy  

a budowę rozpoczęto w październiku. Poinformowała, iż wartość dotychczas zrealizowanych 

prac w ramach aglomeracji to 1,5 mln zł, w tym dofinansowanie z zewnątrz stanowi kwotę  

1 mln zł, zaś wartość zrealizowanych prac poza aglomeracją wynosi ok. 1 mln zł. Pani 

Burmistrz powiedziała, że zakończono i dokonano odbioru końcowego zadania 

termomodernizacji budynków szkół podstawowych w Stąporkowie a wartość inwestycji  

to ponad 4 mln 100 tys. zł, z czego kwota dofinansowania to blisko 3 mln 250 tys. zł. 

Poinformowała także o rozpoczęciu robót budowlanych związanych z przebudową  

ul. Kościuszki w Stąporkowie wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną, gdzie wartość 

inwestycji to ok. 3 mln 650 tys. zł z czego kwota dofinansowania to ok.1 mln 260 tys. zł. 

Wyjaśniła, iż dokonano już częściowego odbioru oraz rozliczono wykonane zakresy  

w Urzędzie Wojewódzkim. Pani Burmistrz powiedziała, że ponadto rozliczono inwestycję 

związaną z przebudową drogi we Włochowie a do gminy wpłynęło dofinansowanie zadania  

z Funduszu Dróg Samorządowych. Dodała, że rozliczona została także inwestycja związana  

z przebudową świetlicy w Krasnej a do gminy wpłynęło dofinansowanie i ponadto gmina 

zakończyła także inwestycję związaną z przebudową budynku Urzędu Miejskiego  

w Stąporkowie w zakresie remontu łazienek. Pani Burmistrz powiedziała,  

że przygotowywany jest wniosek aplikacyjny dla Publicznej Szkoły Podstawowej w Krasnej 

na zajęcia pozalekcyjne, co jest warunkiem niezbędnym do otrzymania dofinansowania 

zadania budowy sali gimnastycznej przy tejże szkole. Poinformowała, iż trwają również prace 

związane z opracowaniem dokumentacji na przebudowę ulicy Niekłańskiej w Wielkiej Wsi. 

Wyjaśniła, że rozliczono także dotację celową na modernizację ujęć wody w gminie 

Stąporków w zakresie przewidzianym do wykonania w roku bieżącym. Pani Burmistrz 

Dorota Łukomska w dalszej części wypowiedzi poinformowała, iż przygotowany na rok 2020 

projekt budżetu zawiera tylko część złożonych propozycji, a pozostałe zostały ujęte w planie 

opracowanym na całość kadencji. Dodała, że wszyscy radni oraz sołtysi, którzy współpracują 

z burmistrzem wiedzą o przygotowanym kadencyjnym planie realizacji inwestycji. 

Ad.pkt.6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wszystkie projekty uchwał pozytywnie 

zaopiniowane co do zgodności z prawem zostały omówione na posiedzeniu wspólnym 

Komisji Rady Miejskiej a ponieważ Radni mają je przed sobą nie zachodzi potrzeba  

ich odczytywania. 
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Ad.pkt.6.ppkt a) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2020-2032. 

 odczytanie uchwały Nr 141/II/2019 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 listopada 2019 roku w sprawie opinii  

o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy 

Stąporków na lata 2020–2032. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek odczytała uchwałę Nr 141/II/2019 VIII Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 listopada 2019 roku  

w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta  

i Gminy Stąporków na lata 2020–2032, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Radni nie wnosili pytań i uwag do odczytanej uchwały. 

 dyskusja. 

Głos w dyskusji zabrał radny Edward Mazur. Na wstępie wypowiedzi odniósł się  

do procesu tworzenia budżetu, który pierwszy raz od 9 lat jest tworzony w ten sposób. 

Poinformował, iż do dnia 15 października każdego roku dyrektorzy jednostek podległych 

gminie składają burmistrzowi wnioski budżetowe będące propozycją do projektu budżetu  

na rok kolejny. Radny dodał, że takie wnioski złożono. Powiedział, że zgodnie z przepisami 

władze gminy przy tworzeniu projektu budżetu powinny spotkać się z naczelnikami oraz 

kierownikami wydziałów merytorycznych i radnymi. Dodał, że w niektórych gminach do 

debaty zaprasza się także organizacje pozarządowe. Radny Edward Mazur stwierdził,  

że w tym roku w gminie Stąporków radni nie otrzymali nawet do wiadomości wniosków 

budżetowych składanych do organu wykonawczego przez jednostki podległe. Podkreślił,  

że taka sytuacja miała miejsce po raz pierwszy. Radny powiedział, że na jego prośbę w dniu  

2 grudnia br. radnym został przekazany wniosek budżetowy sporządzony przez Dyrektora 

ZGKiM w Stąporkowie. Radny Edward Mazur zwrócił się do Dyrektora ZGKiM Marcina 

Stankiewicza i powiedział, że wniosek został sporządzony w sposób dokładny i należyty, 

gdyż przedstawiono w nim faktyczną sytuację zakładu. Radny powiedział, że gospodarka 

ściekowa gminy znajduje się w stanie opłakanym a przez 10 lat nie wykonano nawet 1 cm 

nitki kanalizacji sanitarnej, zaś ta wykonana dotychczas nie była remontowana. Radny 

Edward Mazur poinformował, iż z przedstawionych przez Dyrektora ZGKiM dokumentów 

wynika, że gmina doszła do takiego stanu, że w Stąporkowie w przypadku awarii trzeba 

będzie wypuścić ścieki do rzeki, bo w budżecie nie zabezpieczono środków na pompy. 

Wyjaśnił, że na gminę mogą zostać nałożone wysokie kary, ponieważ Unia Europejska 

wprowadza w kwestiach skanalizowania restrykcyjne warunki a w gminie oprócz Huciska 

kanalizacji nie ma jeszcze połowa Stąporkowa wraz z resztą wsi. Radny poinformował,  

że w innych gminach nawet najmniejsze wioski są skanalizowane. Radny Edward Mazur 

poinformował, iż w dokumentach przedstawionych przez Dyrektora ZGKiM Skarbnikowi 

Gminy zawarte zostały dokładne wyliczenia proponowanych stawek. Dodał, że według jego 

wyliczeń na chwilę obecną Dyrektor zakładu, aby należycie wykonywać zadania potrzebuje 

dotacji w wysokości 2 mln 600 zł, natomiast przyznano mu jedynie 570 tys. zł w tym środki 

na utrzymanie lokali socjalnych. Radny Edward Mazur zapytał, jak wobec takiej sytuacji 

dyrektor ma mieć motywację do dalszej pracy i jaką może dać podwyżkę pracownikom, skoro 

otrzymuje niewielką część wnioskowanego zapotrzebowania. Radny powiedział, że taka 

sytuacja nie powinna dalej mieć miejsca i należy poszukać rozwiązania problemu. Podkreślił, 

że radni poza wnioskiem budżetowym pani Dyrektor z PSP w Niekłaniu Wielkim na 

wykonanie szatni i ogrodzenia nie otrzymali żadnego wniosku i nie znają propozycji 

składanych do projektu budżetu. Dodał, że osobiście wniosku nie składał z uwagi na fakt,  

że na przestrzeni 4 lat jego propozycje nigdy nie były uwzględniane. Zaapelował o wzajemny 

szacunek. Radny Edward Mazur przypomniał, że pan Dyrektor Marcin Stankiewicz na jedną 

z poprzednich sesji przedstawił projekt uchwały w sprawie wysokości stawek m.in. na 
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oczyszczanie miasta, który został przez radę przyjęty. Wyjaśnił, że jednak z przekazanych 

radnym obecnie dokumentów wynika jednoznacznie, że kolejne stawki radni obniżyli,  

bo drugiego projektu uchwały nie stworzył pan Dyrektor, lecz zapewne zgodnie z ustawą  

o samorządzie gminnym burmistrz. Zapytał, jak zatem ma pracować człowiek, któremu nie 

daje się niczego o co prosi, by należycie wykonywać powierzone zadania. Podkreślił,  

że wszystkie jednostki podległe są w podobnej sytuacji, jak Dyrektor ZGKiM w Stąporkowie. 

Radny Edward Mazur zwrócił się do pani Burmistrz Doroty Łukomskiej i powiedział, aby 

kontaktowała się z radnymi oraz mieszkańcami, bo jeżeli w przygotowanym projekcie 

budżetu każde zadanie oprócz placów zabaw ma być wykonywane na kredyt, nawet 

opracowanie dokumentacji, to w jakiej wobec tego sytuacji finansowej znajduje się gmina. 

Zawnioskował do radnych o przeprowadzenie audytu zewnętrznego w celu oceny sytuacji 

finansowej gminy Stąporków. Radny Edward Mazur powiedział, że nie potrafi zrozumieć, 

dlaczego sołtysom zamiast, np. kanalizacji sanitarnej wystarczają tylko huśtawki, bo jeżeli 

gmina dalej będzie w taki sposób funkcjonować to kanalizację będą mieć dopiero przyszłe 

pokolenia. Dodał, że poprzez takie działania zanieczyszczamy także środowisko. Podkreślił, 

że na inne zadania środki finansowe w budżecie są a na pozostałe nie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej powiedział, że częściowo nie zgadza się  

z wypowiedzią przedmówcy.  

Radny Edward Mazur powiedział, że Przewodniczący Rady Miejskiej nie powinien oceniać 

wypowiedzi radnego. 

Wywiązała się burzliwa dyskusja pomiędzy radnym Edwardem Mazurem a Przewodniczącym 

Rady Miejskiej Jackiem Kołodziejem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej odpowiedział, że ma prawo do wyrażania 

własnych opinii i staje w obronie całej rady. Powiedział, że rada w kwestii ustalenia 

wysokości stawek dotacji dla ZGKiM w Stąporkowie podjęła uchwałę, która została 

przedstawiona. 

Radny Edward Mazur powiedział, że owszem rada przyjęła przedstawiony projekt uchwały, 

ale zostały przedstawione dwa projekty, z czego jeden na 117 tys. zł, które zakład otrzymał na 

rok bieżący. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej odpowiedział, że zakład otrzymał  

dodatkową dotację w wysokości 117 tys. zł na rok 2019 oraz dotację na rok 2020,  

na podstawie projektów przekazanych przez burmistrza. Dodał, że propozycje dyrektorów 

trafiają do burmistrza, który przedstawia radzie projekty uchwał.  

Radny Edward Mazur odpowiedział, że zgadza się z wypowiedzią przedmówcy,  

ale w sytuacji, gdy rada przyjęła uchwałę podwyższającą stawki, to dlaczego później przyjęła 

uchwałę na 2020 rok, która je obniżyła. Powiedział, że w związku z tym niebawem sytuacja 

się powtórzy i trzeba będzie zmieniać uchwałę, by zwiększyć stawki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej odpowiedział, że radzie zostały 

przedstawione stawki.  

Radny Edward Mazur odpowiedział, że rada mogła ich nie przyjąć. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej odpowiedział, że dyrektor zakładu miał 

zabezpieczone i przekazane środki finansowe na 2019 rok i w sytuacji, gdy ich zabrakło 

zawnioskował o dodatkowe środki, na co rada się zgodziła. Wyjaśnił, że na 2020 rok 

ponownie pojawiły się stawki dotacji z roku poprzedniego. Zapytał radnego Edwarda Mazura, 

czy brał udział w pracach na temat wysokości stawek dotacji, bo zapewne nie. Powiedział,  

że brał w nich natomiast udział dyrektor, burmistrz oraz skarbnik a wynikiem prac był 

przedstawiony radzie projekt uchwały. Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował,  

że temat był szeroko dyskutowany. Przypomniał wypowiedź radnego Zbigniewa 

Wiśniewskiego, że będziemy pamiętać, że stawki mają wystarczyć. Powiedział, że o tym, czy 

wystarczą wszyscy się dowiemy.  
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Radny Kamil Zieliński poinformował, że w dniu wczorajszym, tj.19 grudnia br. na wniosek 

radnego Edwarda Mazura radni otrzymali pismo od pani Skarbnik z informacją o wszystkich 

złożonych wnioskach budżetowych. Zapytał, dlaczego pośród nich nie ma wniosku, który 

złożył do burmistrza w dniu 30 września br.  

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska wyjaśniła, że przedmiotowy wniosek znajduje 

się w Wydziale Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu. Powiedziała, że należy pamiętać,  

że większość propozycji do budżetu to wydatki bieżące i finansuje się je tylko z dochodów 

bieżących, czyli naszych podatków. Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli radni, którzy 

głosują nad dochodami gminy nie chcą podwyższać podatków dorównując stawek do innych 

gmin, to burmistrz nie jest w stanie zapewnić pracownikom jednostek podległych,  

tj. MGOPS, ZGKiM oraz z MGOKiS godziwych wypłat. Dodała, że gmina nie otrzyma na 

wynagrodzenia środków zewnętrznych. Pani Burmistrz powiedziała, że to od radnych zależy 

dbanie o dochody, co jest odpowiedzialne. Poinformowała, iż na facebooku można później 

przeczytać, że gmina Stąporków ma jedne z najniższych dochodów na jednego mieszkańca  

i jest 4 od końca gminą spośród gmin podobnej wielkości, z tego powodu, że ma jedne  

z  najniższych podatków. Dodała, że rozumie, iż funkcja radnego, tak jak np. radnego 

Edwarda Mazura ograniczyła się do tego, że mówi tylko o tym, czego byśmy chcieli. 

Podkreśliła, że burmistrz doskonale wie, czego chcą mieszkańcy, bo jest w kontakcie 

z większością z nich. Pani Burmistrz powiedziała, że bardzo chciałaby wykonać wszystkie 

inwestycje, doposażyć ZGKiM,  ale wpływ na realizację tych planów mają dochody gminy. 

Wyjaśniła, że w województwie świętokrzyskim Stąporków jest na jednym z czołowych 

miejsc pośród gmin najwięcej dopłacających do oświaty. Pani Burmistrz powiedziała,  

że doskonale zdaje sobie sprawę, że wszyscy woleliby, aby dzieci uczęszczały do mniej 

licznych klas, ale zwrócić należy uwagę, że niełączenie klas kosztuje gminę ok. 70 tys. zł. 

Poinformowała, że gmina dowozi do szkół dzieci mieszkające w odległości mniejszej niż  

3 km, co także generuje kolejne koszty, bo dowożąc 80 dzieci do danej szkoły należy 

zatrudnić 3 pracownice na świetlicę. Pani Burmistrz podkreśliła, że gmina wydatkuje środki, 

ale nikt nie zastanowił się nad tym, dlaczego to robi, skoro przepisy do tego nie zobowiązują. 

Dodała, że stara się spełnić większość oczekiwań mieszkańców, które są coraz większe 

i dotyczą zarówno służby zdrowia, jak i doposażenia ZGKiM. Zwróciła uwagę na fakt, iż po 

roku trwania kadencji nikt wcześniej, poza sołtysem Pawłem Bartosińskim nie wskazał,  

że trzeba zakupić sprzęt do zakładu, a dziś dzieje się tak tylko dlatego, że Dyrektor ZGKiM 

złożył rezygnację z pełnienia funkcji. Zapytała, dlaczego wcześniej nikt nie zaproponował, 

aby np. nie budować placu zabaw a doposażyć zakład. Pani Burmistrz podsumowując 

podkreśliła, że oczekiwania są duże, ale gmina wykonuje te zadania, na które posiada środki 

finansowe. Powiedziała, że kolejną ważną kwestią pociągającą za sobą skutki finansowe jest 

wysokość dodatku motywacyjnego dla nauczycieli, którego średnia wysokość w gminie 

wynosi aż 11%, a są też nauczyciele, którzy otrzymują 15% dodatku. Dodała, że średnia 

krajowa wynosi zaledwie 3%. Zapytała, czy któryś z radnych odważy się zatem dorównać  

do średniej krajowej. Wyjaśniła, że zapewne nie, bo w gminie wszyscy przyzwyczaili się  

do tego, że pieniądze się rozdaje a teraz trzeba będzie przeanalizować, w których obszarach 

można dokonać oszczędności. Podkreśliła, że możliwości zostało niewiele. Pani Burmistrz 

powiedziała, że urząd ma 43 pracowników i zapewne jest jednym z najmniej zatrudniających 

urzędów, podobnie jak jednostki podległe, np. MGOPS, ZGKiM oraz z MGOKiS. 

Powiedziała, że jeżeli radni zadbają o dochody bieżące to gminę będzie stać na wykonywanie 

większej ilości inwestycji. Podkreśliła, że za podejmowane decyzje trzeba też będzie wziąć 

odpowiedzialność, którą ostatecznie i tak ponosi burmistrz a nie żaden z radnych.  

Powiedziała, że kilkakrotnie zdarzyło się, że za błędy pracowników płaciła z własnej pensji, 

tylko dlatego, że sama dobiera kadrę. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej ustosunkował się do wypowiedzi pani 

Burmistrz Doroty Łukomskiej. Powiedział, że radni podobnie jak w roku 2018 dokonali 

podwyżek podatków. W kwestii ZGKiM powiedział, że osobiście jako radny wielokrotnie 

zgłaszał, że należy doposażyć zakład. Przypomniał, że rada przegłosowała także zakup 

mobilnych agregatów prądotwórczych. Dodał, że zwracano także uwagę na konieczność 

zakupu samochodu do wywozu nieczystości z terenów wiejskich.  

Radny Edward Mazur odniósł się do wypowiedzi pani Burmistrz. Powiedział, że owszem, 

burmistrz bierze na siebie odpowiedzialność za działanie gminy i podejmowane decyzje,  

ale skoro startowała w  wyborach powszechnych i mieszkańcy gminy ją wybrali do pełnienia 

mandatu burmistrza, to powinna wówczas mieć tego świadomość. Stwierdził, że pani 

Burmistrz wcale nie musi pełnić swojej funkcji, lecz może zostać radną. Radny Edward 

Mazur podkreślił, że mieszkańcy mają podpisane umowy z ZGKiM na odbiór nieczystości,  

a zakład nie ma do tego specjalistycznego małego samochodu, bowiem wysłużony Star nie 

spełnia już żadnych wymogów i przy najbliższej kontroli zostanie przekazany do kasacji, 

podobnie jest z drugim samochodem. Radny zwrócił uwagę, że ważne są dochody, ale także 

racjonalna gospodarka finansowa, czyli analizowanie, na jakie zadania wydajemy środki a na 

co możemy je pozyskać z zewnątrz a nie pozyskujemy, bo nam się nie opłaca.  Przypomniał,  

że nie opłacało się pozyskać środków zewnętrznych w wysokości 80% dofinansowania 

zadania na wykonanie wodociągu w gminie, którego koszt wyniósł ok.1 mln zł. Radny 

Edward Mazur poinformował, że gmina Końskie na kolejny rok na drogi gminne pozyskała 

16 mln zł z ministerstwa, zaś gmina Stąporków pozyskała zero, bo środki na ul. Kościuszki  

w Stąporkowie i na drogę we Włochowie pozyskane były w roku ubiegłym. Przypomniał,  

że gmina Stąporków inwestycję budowy drogi powiatowej w kierunku Mniowa 

dofinansowywać będzie z kredytu. Radny Edward Mazur poinformował, że deficyt gminy 

wynosi aż 8 mln zł, bo tyle zostanie zaciągniętego kredytu na 2020 rok, aby np. wykonać 

projekt. Zaapelował o zastanowienie się nad racjonalnym wydatkowaniem środków, gdyż 

jego zdaniem niebawem sytuacja w gminie może stać się tak zła, że pojawi się w niej 

komisarz i wtedy nie będziemy mieli nic. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 11 głosów 

przeciw- 0 głosów 

wstrzymało się- 4 głosy 

podjęła uchwałę Nr XXIII/128/2019 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2020-2032, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt b) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stąporków  

na 2020 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż do przedmiotowego projektu uchwały 

wpłynęła autopoprawka, która była tematem dyskusji na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

Miejskiej. 

 odczytanie uchwały Nr 139/II/2019 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 listopada 2019 roku w sprawie opinii  

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Stąporków na 2020 rok. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek odczytała uchwałę Nr 139/II/2019 VIII Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 listopada 2019 roku w 
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sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Stąporków na 2020 rok, która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

Radni nie wnosili pytań i uwag do odczytanej uchwały. 

 odczytanie uchwały Nr 140/II/2019 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 listopada 2019 roku w sprawie możliwości 

sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Stąporków na 2020 rok. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek odczytała uchwałę Nr 140/II/2019 VIII Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 listopada 2019 roku  

w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Stąporków na 2020 rok, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Radni nie wnosili pytań i uwag do odczytanej uchwały. 

 odczytanie opinii Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Stąporkowie o projekcie budżetu Gminy Stąporków na 2020 rok. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej Jacek 

Trudnos odczytał opinię Komisji o projekcie budżetu Gminy Stąporków na 2020 r., która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Radni nie wnosili pytań i uwag do odczytanej opinii. 

 dyskusja. 

Radna Paulina Potocka zapytała, czy w projekcie budżetu na 2020 rok zostały 

zabezpieczone środki na wymianę wiat przystankowych w miejscowości Czarna i Janów oraz  

na projekt przystanku w Czarnieckiej Górze. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła, że kwotę 20 tys. zł zaplanowano na wiaty 

przystankowe. Dodała, że nie ma tego w załączniku inwestycji bieżących, ponieważ kwota 

stanowi wartość poniżej 10 tys. zł dla każdej miejscowości, dlatego zadanie zaplanowano ze 

środków bieżących. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 11 głosów 

przeciw- 0 głosów 

wstrzymało się- 3 głosy 

podjęła uchwałę Nr XXIII/129/2019 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stąporków  

na 2020 r., która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt c) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości położonych na terenie Miasta i Gminy Stąporków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXIII/130/2019 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie Miasta i Gminy Stąporków, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 
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Ad.pkt.6.ppkt d) Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych oraz ośrodkach wsparcia-

schroniskach dla osób bezdomnych lub schroniskach dla osób bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXIII/131/2019 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w mieszkaniach chronionych oraz ośrodkach wsparcia-schroniskach dla osób 

bezdomnych lub schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi, która 

stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt e) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  

w gminie Stąporków na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż powyższy projekt uchwały był 

przedmiotem prac Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Stąporkowie i uzyskał 

pozytywną opinię. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXIII/132/2019 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  

w gminie Stąporków na 2020 rok, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt f) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2019 rok. 

Głos zabrał radny Edward Mazur. Powiedział, iż na jednej z poprzednich sesji w budżecie 

nastąpiło przesunięcie środków w zakresie gospodarki gruntami i nieruchomościami  

w wysokości 300 tys. zł a następnie w wysokości 1 mln 60 tys. zł.  Wyjaśnił, że radni dostali 

informację od pani Skarbnik, że są to środki zabezpieczone na wykup działek pod drogę  

za ul. Kochanowskiego w Stąporkowie. Zapytał, skąd wzięła taka kwota, skoro w przyjętym 

budżecie na 2019 rok zabezpieczono na ten cel 950 tys. zł bez przesunięcia.  

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa i Infrastruktury 

Technicznej tut. Urzędu Donata Mrowiec wyjaśniła, że w roku ubiegłym zabezpieczono 

900 tys. zł, ponieważ plan na ul. Kochanowskiego w Stąporkowie wszedł w życie dopiero   

w połowie roku. Wyjaśniła, że zaplanowano taką wysokość środków, bo trudno było 

przewidzieć, czy właściciele tych działek postanowią je podzielić i czy będą występować  

o uzyskanie odszkodowania za trzy równoległe wydzielone drogi gminne wskazane w planie. 

Dodała, że w roku bieżącym nastąpiło przeniesienie środków, ponieważ wydano w tej 

sprawie już pierwsze decyzje, ale do chwili obecnej żaden z właścicieli o wypłatę 

odszkodowania nie wystąpił. Pani Naczelnik wyjaśniła, że prawdopodobnie sukcesywnie 

właściciele działek będą jednak występować z wnioskami o uzyskanie odszkodowania, które 

im się należy na mocy art.98 ustawy o gospodarce nieruchomościami, więc środki 

zabezpieczono także na rok kolejny. Dodała, że na chwilę obecną trudno jest wstępnie 
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dokładnie oszacować kwoty, bo nie wiadomo, w jaki sposób przebiegną negocjacje w sprawie 

wysokości stawek. 

Radny Edward Mazur powiedział, że w sytuacji, gdy w budżecie na 2019 r. na ten cel 

zabezpieczono 950 tys. zł natomiast na 2020 r. zabezpieczono kwotę 1mln 400 tys. zł bez 

wniosków właścicieli ani wyceny rzeczoznawcy, to z jakiego powodu środki przesuwano 

skoro wystarczyłoby 950 tys. zł. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa i Infrastruktury 

Technicznej tut. Urzędu Donata Mrowiec wyjaśniła, że w budżecie zabezpieczono nie 

tylko środki na wypłaty odszkodowań za działki zajęte pod drogi. Doprecyzowała, że jest to 

łączna kwota wydatków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby radnemu odpowiedzi udzieliła pani 

Skarbnik. 

Radny Edward Mazur odpowiedział, że pani Skarbnik powiedziała, aby w tej sprawie 

kontaktował się z panią Naczelnik. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek doprecyzowała, że tak właśnie powiedziała, że pani 

Naczelnik to lepiej wyjaśni, gdyż posiada szczegółową wiedzę, gdzie dokładnie nastąpi 

wykup działek. Dodała, że na danym paragrafie w budżecie nie muszą znajdować się tylko 

środki  na jedno zadanie, gdyż są jeszcze wydatki bieżące a oprócz tego mogą tam znajdować 

się środki na inne zaplanowane zadania, a jednym z nich jest właśnie wykup działek pod 

drogę. 

Radny Edward Mazur odpowiedział, że budżet powinien być jasny i czytelny dla każdego, 

dlatego powinno zostać wyraźnie zaznaczone, że dane środki przeznacza się konkretnie na 

wykup działek a nie ogólnie- kary i odszkodowania. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek doprecyzowała, że w budżecie operuje się nazwami 

poszczególnych działów, rozdziałów i paragrafów, aby pomiędzy nimi móc ustalić, jakie 

wydatki bieżące będą dokonywane z poszczególnych działów. Podkreśliła, że wykup działek 

mieści się właśnie zakresie paragrafu- odszkodowania dla osób fizycznych.   

Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że w przedmiotowym projekcie uchwały 

zlikwidowano zadanie pn. „Głęboka termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej na 

terenie Miasta i Gminy Stąporków” dotyczącego termomodernizacji budynku Ośrodka 

Zdrowia w Niekłaniu Wielkim. Poinformował, że zadanie nie znalazło się niestety także  

w budżecie na 2020 rok. Zapewnił, że radni z tego terenu będą pracować nad poprawą 

sytuacji, a całą radę w imieniu społeczeństwa poprosił o pomoc w przedmiotowej sprawie.  

Radny Edward Mazur zapytał o zarządzenie wewnętrzne z dnia 8 października br.  

w sprawie zmiany planów finansowych wydatków na 2019 rok. Zapytał, czy pani Skarbnik 

czytała to zarządzenie, bo dla niego zaskakujące jest, że nie Skarbnik ma je wykonać. 

Odczytał, że dokument mówi o tym, że przenosi się planowane wydatki między jednostkami 

organizacyjnymi gminy Stąporków w ramach tej samej klasyfikacji budżetowej dla: 

zmniejszenie, tj. dział 801 rozdział 80113 w sposób następujący- zmniejszenie kwoty  

o 50 tys. zł w §4300 dla CUW, zwiększenie tj. dział 801 rozdział 80113 w sposób 

następujący- zwiększenie o kwotę 50 tys. zł w §4300 dla Urzędu Miejskiego w Stąporkowie.  

Dodał, że zarządzenie wchodzi w życie z dniem podpisania. Wyjaśnił, że nigdy nie spotkał się  

z takim zarządzeniem, gdyż każdorazowo powinno zostać napisane, kto jest jego wykonawcą, 

a w tym przypadku powinien być to to skarbnik. Zapytał, czy to pani burmistrz sama 

przesunęła środki. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła, że nie. Doprecyzowała, że jest to 

zarządzenie wewnętrzne Burmistrza Stąporkowa pomiędzy planami. Wyjaśniła, że dane 

zarządzenie nie wywołuje skutków zmiany, aby należało przesłać je do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, gdyż jest dokonane tylko pomiędzy danymi jednostkami. Dodała, że było to 

zarządzenie wewnętrzne Burmistrza Stąporkowa a wykonała je skarbnik gminy. 
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Radny Edward Mazur zapytał, czy CUW posiada swój budżet. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła, że CUW posiada swój plan finansowy. 

Wyjaśniła, że dysponuje wnioskiem do każdego zarządzenia. 

Radny Edward Mazur odpowiedział, że skoro posiada swój budżet, to dlaczego dokonano 

takiego przesunięcia. Podkreślił, że jego zdaniem środków nie powinien przesuwać burmistrz, 

lecz rada, bo ma do tego stosowne kompetencje, aby np. przesuwać dotacje dla ZGKiM  

do Urzędu Miejskiego lub odwrotnie. Nie krył zaskoczenia, gdyż po raz pierwszy spotkał się 

z tego typu dokumentem. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła, że ZGKiM jest zakładem budżetowym. 

Powiedziała, że w sytuacji, gdy to Urząd Miejski i CUW mają w jednym paragrafie budżetu 

środki to jest możliwa tego typu zmiana, której dokonuje się zarządzeniem wewnętrznym.  

Radny Edward Mazur powiedział, że nie czuje się usatysfakcjonowany odpowiedzią, gdyż 

w dokumencie powinno być zapisane, że wykonanie zarządzenia powierza się skarbnikowi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy zarządzenie wykonano prawidłowo. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła, że tak. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 2 głosów 

przeciw- 0 głosów 

wstrzymało się- 11 głosów 

podjęła uchwałę Nr XXIII/133/2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków   

na 2019 rok, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt g) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 

utrzymaniem i ochroną dróg. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXIII/134/2019 w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem  

i ochroną dróg, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7.Sprawy różne. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Zbigniew Wiśniewski w imieniu wyborców poprosił o wystąpienie z pismem  

do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie doświetlenia przejść dla 

pieszych na drodze biegnącej przez miasto. Dodał, że jest to niezbędne z uwagi na  

bezpieczeństwo pieszych. 

Radny Edward Mazur w imieniu mieszkańców poprosił panią Burmistrz,  

aby zainterweniowała u p.o. Dyrektora SP ZOZ w Stąporkowie w kwestii  otwierania furtki 

zlokalizowanej przy ul. Chopina w godzinach działania placówki. Powiedział, że z Biuletynu 

Informacji Publicznej tut. Urzędu zostały usunięte rozstrzygnięcia przetargów do 2015 roku. 

Dodał, że akurat zginęły te, które budziły najwięcej niejasności, np. wymiana okien  

w Publicznej Szkole Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie oraz przetarg na budowę boisk 
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wielofunkcyjnych przy Publicznej Szkole Podstawowej Nr 2 w Stąporkowie. Zapytał, kto 

zadecydował o usunięciu tych dokumentów, ponieważ w innych gminach udostępniane są 

dokumenty nawet z 2010 r. Przypomniał, że na ostatniej sesji pytał o koszt powołania 

rzeczoznawcy w sprawie oceny sprawności samochodu Star i Renault dla OSP Czarna. 

Poprosił o udzielenie informacji o wysokości faktury. 

Radny Kamil Zieliński w imieniu mieszkańców podziękował za wykonanie naprawy 

oświetlenia w parku w Stąporkowie. Dodał, że 2 lampy należy, ale wszystkich uzgodnień 

dokonał z pracownikiem merytorycznym. 

Radny Jacek Trudnos powiedział, że należy zgodzić się z tym, iż zaplanowane w przyjętym 

na 2020 rok budżecie inwestycje nie są wszystkim, co radni chcieliby uzyskać, ale trzeba 

wziąć pod uwagę, że to dopiero początek kadencji. Zauważył, że dla niektórych realizowanie 

inwestycji w mieście jest racjonalne i ma sens, ale niestety na terenach wiejskich ma mniejsze 

znaczenie. Podkreślił, że nie zgadza się z takim poglądem, bo inwestycje w sołectwach nie są 

wymysłem radnych, lecz spełnieniem oczekiwań społeczności lokalnych, których mieszkańcy 

podobnie jak mieszkańcy miasta także płacą podatki i mają prawo oczekiwać od organów 

gminy realizacji zadań. Radny Jacek Trudnos powiedział, że cieszy go fakt ujęcia w budżecie 

na 2020 rok opracowania dokumentacji projektowej oraz budowy placu zabaw w Grzybowie, 

ponieważ była to miejscowość niedofinansowana przez długie lata. Podziękował także  

za wprowadzenie do budżetu remontu remizy w Koziej Woli, gdzie społeczność wymagała  

i oczekiwała realizacji zadania służącego integracji. Dodał, że jest to liczna miejscowość,  

w której podobnie jak w Hucisku powstało prężnie działające koło gospodyń wiejskich, które 

na organizowanych spotkaniach gromadzi liczne grono osób. Radny Jacek Trudnos 

powiedział, że budowa budynku świetlicy wiejskiej w Hucisku także nie wydaje się złym 

pomysłem . 

Radny Edward Mazur zaznaczył, że pytając, czy sołtysom wystarcza wykonywanie placów 

zabaw miał na myśli właśnie inwestowanie w miejscowości wiejskie. Podkreślił, że nie jest 

przeciwny wykonywaniu chodników, czy dróg, bo to należy robić i właśnie  sołtysi powinni 

się większych inwestycji domagać, bo za 10 lat miejscowości wiejskie nie będą miały,  

np. kanalizacji sanitarnej. Radny poprosił o sprostowanie słów wypowiedzianych na jednej  

z poprzednich sesji przez radnego Jacka Trudnosa, jakoby radny Edward Mazur był 

organizatorem spotkań w Publicznej Szkole Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie. 

Poinformował, że otrzymał pismo od pana Dyrektora placówki mówiące o tym, że żaden  

z radnych nigdy w PSP Nr 1 nie organizował żadnego spotkania a wszelkie zebrania 

rodzicielskie zwoływane były z inicjatywy rad rodziców a radni występowali na nich  

w charakterze gości. Dodał, że przedmiotowe pismo przekaże po sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odniósł się do wypowiedzi przedmówcy. Powiedział,  

że radni z terenów wiejskich walczą o każdą rzecz dla swojego terenu i starają się wspólnie  

z burmistrzem wykonywać inwestycje w miarę posiadanych w budżecie środków. Zaprzeczył, 

że radni spoza terenu miasta walczą tylko o place zabaw, bo proszą także o wykonanie dróg 

powiatowych, np. ul. Szkolnej w Niekłaniu Wielkim, czy zapewnienie opieki medycznej  

w satelitarnych ośrodkach zdrowia. Podkreślił, że rada przyjęła kosztowne inwestycje 

wieloletnie, które wykonywane są w mieście, czyli kanalizacja sanitarna oraz ul. Kościuszki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że teraz nadszedł czas na duże inwestycje  

w sołectwach. Podkreślił, że bardzo cieszy go stanowisko niektórych radnych z miasta,  

np. Tomasza Kurcbarta, który chce wspólnie walczyć o ośrodki zdrowia na terenie gminy 

oraz o inwestycje drogowe na terenach wiejskich. Powiedział, że społeczeństwo wiejskie 

oczekuje budowy placów zabaw i świetlic, ponieważ nie ma miejsca do spotkań 

integracyjnych. 

Radny Jacek Trudnos zabrał głos w sprawie wypowiedzi radnego Edwarda Mazura. 

Powiedział, że radny zrozumiał jego wypowiedź zbyt dosłownie. Dodał, że z polonistycznego 
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punku widzenia organizowanie to także inicjowanie lub inspirowanie, dlatego organizacja nie 

polega tylko na zapewnieniu np. miejsca spotkania. Stwierdził, że jeżeli podejmuje się 

konkretne działania mające na celu rozpowszechnianie informacji, która docelowo skutkuje 

spotkaniem, to można to nazwać jego organizowaniem. Stwierdził, że w związku z tym, zbyt 

wiele w swej wypowiedzi się nie pomylił. 

Radny Sławomir Dąbrowski podziękował pani Burmistrz oraz Radzie Miejskiej  

za zabezpieczenie środków finansowych na budowę sali gimnastycznej przy Publicznej 

Szkole Podstawowej w Krasnej. 

Radny Jacek Trudnos powiedział, że nie należy rozpatrywać inwestycji w kategoriach ilości 

osób zamieszkujących dany teren, bo wszyscy są mieszkańcami jednej gminy. Poprosił,  

aby przy planowaniu inwestycji wziąć pod uwagę małe miejscowości, jak np. Piasek. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni pracowali nad projektem uchwały  

w sprawie stawki za odbiór odpadów komunalnych. Dodał, że sytuacja w tej kwestii jest 

ciężka i stykają się z nią wszystkie gminy. Wyjaśnił, że najprawdopodobniej na kolejną sesję 

radni wypracują stanowisko w przedmiotowej sprawie. Poprosił sołtysów o informowanie 

mieszkańców o planowanych podwyżkach, które nie będą tak drastyczne, jak np.  

w Skarżysku Kam. oraz o przyjętym nowym wzorze deklaracji na odbiór odpadów 

komunalnych. 

Radny Tomasz Kurcbart uzupełnił wypowiedź przedmówcy. Uzasadnił, że złożył wniosek 

w sprawie wycofania z porządku obrad sesji z punktu 6 ppkt c) projektu uchwały  

w sprawie określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki opłaty, ponieważ miesiąc wcześniej radni otrzymali projekt uchwały,  

w którym proponowano stawkę 18 zł miesięcznie za jedną osobę, natomiast obecnie wpłynęła 

propozycja, aby kwotę zwiększyć do 20 zł. Dodał, że nieuniknione jest dokonanie podwyżek, 

ale należy wypracować w tej sprawie jednolite stanowisko. Radny powiedział, że miesiąc 

temu na wspólnym posiedzeniu komisji podano kwotę, że z tytułu niezapłaconych należności  

za odbiór odpadów komunalnych jest aż ponad 2 mln zł zaległości, tymczasem w dniu 

wczorajszym radni dostali informację, że jest to 120 tys. zł. Poprosił panią Skarbnik  

o przedstawienie radzie informacji o zaległościach za lata 2014-2019. W dalszej części 

wypowiedzi radny poinformował, że pani Dyrektor PSP Nr 2 w Stąporkowie zgłosiła  

do projektu budżetu wniosek o naprawę nawierzchni na hali sportowej w kwocie 70 tys. zł. 

Podkreślił, że kilkakrotnie cała Komisja Spraw Społecznych także o to wnioskowała. 

Poprosił, aby  w czasie tegorocznych wakacji dokonać wnioskowanego remontu. Kończąc 

wypowiedź  radny Tomasz Kurcbart z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia oraz 

Nowego Roku złożył wszystkim serdeczne życzenia. Odniósł się do wypowiedzi radnego 

Jacka Trudnosa w kwestii spotkania w PSP Nr 1 w Stąporkowie. Powiedział, że także był 

zaproszony na zebranie, ale żaden z radnych nie rozpowszechniał informacji mających na 

celu doprowadzenie do organizacji spotkania. 

Radny Jacek Trudnos odniósł się do wypowiedzi radnego Tomasza Kurcbarta w kwestii 

rozpowszechniania informacji. Powiedział, że zupełnie niedawno pojawił się na facebooku 

artykuł odnośnie remontu świetlicy w  Koziej Woli, którego autor zamieścił zdjęcie elewacji 

budynku porównując go do budynków w innych miejscowościach, które są w gorszym stanie. 

Radny stwierdził, że artykuł miał zadanie sprowokować odbiorców, gdyż jednocześnie 

została zablokowana możliwość dodawania zdjęć przedstawiających wnętrze budynku, które 

jest w złym stanie.  Zaproponował, aby zapytać obecnego na obradach sesji druha z jednostki 

OSP w Koziej Woli o stan świetlicy. Podsumowując stwierdził, że sam nie jest mistrzem  

w manipulacji, ale ten kto nim jest powinien czuć się winnym. 

Informatyk tut. Urzędu Kacper Dajczer powiedział, że po raz kolejny wyjaśnia radnemu 

Edwardowi Mazurowi, że z Biuletynu Informacji Publicznej zniknęły wcześniejsze artykuły, 

ponieważ wszystko, co zgodnie z przepisami nie musi się tam znajdować zostało usunięte  
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z uwagi na ograniczoną pojemność oprogramowania. Dodał, że po uzyskaniu informacji,  

iż przetargi sprzed kilku lat nie muszą być już publikowane, zostały usunięte.  

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że to na komisjach należy 

dyskutować nad problemami oraz udzielać informacji. Wyjaśniła, że skoro informatyk 

udzielał już wcześniej wyjaśnień w danej sprawie to nie ma potrzeby, aby powtarzał to samo 

przed kamerami. Podkreśliła, że pracownicy nie mają nic do ukrycia, aby musieli usuwać 

informacje. Powiedziała, że ciągłe podejrzenia oraz straszenie, że pewne pytania będą 

zadawane dopiero przed kamerami, albo że niebawem pracownicy odejdą z pracy powodują, 

że w dniu sesji część urzędników chce wziąć urlop z powodu wywieranej na nich presji. 

Dodała, że presji nie wywierają wszyscy, tylko jedna osoba. Pani Burmistrz wyjaśniła, że nie 

dziwi jej takie zachowanie pracowników, którzy za niewielkie pieniądze pracują świetnie i są 

dociążeni a są oskarżani o to, że zrobili coś źle. Podkreśliła, że chciałaby, aby pracownicy 

więcej zarabiali. Dodała, że uwielbia swoją pracę i jest jej bardzo miło, że może pracować z 

merytorycznymi osobami oraz osobami, które ją wspierają, jak część radnych, pracownicy 

oraz sołtysi. Podziękowała tym osobom za współpracę. Pani Burmistrz wyjaśniła, że gmina 

interweniowała w kwestii doświetlenia przejść dla pieszych na DK42, biegnącej przez miasto, 

ale dodatkowo wniosek ponowi. Radnemu Edwardowi Mazurowi odpowiedziała, iż koszt 

wyceny dwóch samochodów pożarniczych OSP Czarna to zgodnie z przedłożoną fakturą  

800 zł łącznie. Pani Burmistrz poinformowała, że od dziś pełniącym obowiązki Dyrektora  

SP ZOZ w Stąporkowie jest pani Ewelina Dmuchowska. Dodała, że furtka do ośrodka  

od strony ul. Chopina jest już otwarta. Kończąc wypowiedź podziękowała wszystkim  

za współpracę na rzecz dobra gminy oraz złożyła życzenia z okazji nadchodzących Świąt 

Bożego Narodzenia.  

Dyrektor MGOKiS Katarzyna Sorn zaprosiła na uroczyste powitanie Nowego Roku, które 

odbędzie się na placu przed budynkiem MGOKiS w Stąporkowie o godz.23
00

. 

Sołtys wsi Hucisko Paweł Bartosiński powiedział, że wszyscy mieszkańcy gminy chcą, aby 

zakład dbał o ład i porządek w terenie bez względu na porę roku. Poprosił, aby nie brać pod 

uwagę, że jest pracownikiem ZGKiM, który wykonuje wszystkie prace. Podkreślił, że obecnie 

zakład ma wspaniałego dyrektora, który włożył serce dla poprawy działalności jednostki. 

Sołtys dodał, że ciągle słyszy się, że na oświatę i służbę zdrowia są potrzebne środki 

finansowe, ale potrzeb ZGKiM nikt nie zauważa, np. konieczności zakupu samochodu, czy 

konieczności wymiany wodomierzy. Nikt też nie zwraca uwagi na ilość usuwanych awarii. 

Sołtys odniósł się do wypowiedzi radnego Edwarda Mazura, który powiedział, że cel jest 

ważny nawet kosztem wypłat. Powiedział, że się z takim stanowiskiem nie zgadza i zaprasza 

każdego na tydzień pracy do ZGKiM za najniższą krajową pensję. Sołtys dodał, że wówczas 

taka osoba zapewne wróci i pierwsza będzie głosować za podwyżkami pensji i zakupem 

nowego sprzętu. Na końcu wypowiedzi złożył wszystkim życzenia z okazji nadchodzących 

Świąt Bożego Narodzenia i poprosił radnych, aby zrobili wszystko, by dyrektora w zakładzie 

jednak zatrzymać.  

Radny Edward Mazur odniósł się do wypowiedzi sołtysa i powiedział, że sołtys chyba się 

pomylił. Zapytał, sołtysa czy mówił, że kosztem wypłat ma coś być dla urzędu. Sprostowując 

wypowiedź sołtysa wyjaśnił, że osiągnięcie celu jest ważniejsze niż wypłaty. Powiedział, że 

wraz z resztą radnych popiera wypowiedź sołtysa Pawła Bartosińskiego, bo właśnie w ten 

sposób w zakładzie pracują ludzie.  

Sołtys wsi Hucisko Paweł Bartosiński sprostował, że osiągniecie celu jest ważniejsze  

od wypłaty. 

Radny Edward Mazur zdziwił się, że za tak niskie pobory do pracy w zakładzie przychodzą 

nowi pracownicy. Powiedział, że dla gminy nadejdzie jednak taki czas, kiedy odejdą 

doświadczeni pracownicy, że nowi nie znajdą oni nawet zasuwy, bo nie zostały one 

udokumentowane. Zaapelował, aby skupić uwagę na ZGKiM. 
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Radny Tomasz Kurcbart podziękował sołtysowi wsi Hucisko za trafną wypowiedź  

i podkreślił, że Dyrektor ZGKiM jest osobą pomocną i kompetentną i należy zrobić wszystko, 

żeby pozostał na stanowisku. Podziękował pani Kierownik Referatu Ochrony Środowiska za 

udzielenie odpowiedzi w kwestii drzew. 

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski podziękował za wykonanie przepustu. Zwrócił 

uwagę na zły stan techniczny nawierzchni drogowej na drodze powiatowej biegnącej przez 

wieś. Przypomniał, że Wicestarosta Konecki miał do niego pretensje, że na jednej z sesji 

powiedział, że nic nie zostało w tej kwestii zrobione. Sołtys powiedział, że przecież tak było. 

Dodał, że 60% mieszkańców Lelitkowa wzięło udział w  wyborach dla dobrej zmiany, która 

w tym przypadku niestety nie nastąpiła. Poprosił panią Burmistrz o interwencję w sprawie 

poprawy sytuacji służby zdrowia na terenie gminy. Powiedział, że z uwagi na brak lekarza  

i wydłużający się czas wizyty są problemy nawet z wypisaniem recepty na leki dla osób 

starszych. Poprosił także o interwencję w sprawie ustalenia kursu busa o godzinie 6
00

 

bezpośrednio do szpitala w Końskich.  

Głos zabrał Dyrektor ZGKiM Marcin Stankiewicz. Na początku wypowiedzi podziękował 

za wsparcie. Powiedział, że problem finansowy oraz to, że sprawy ZGKiM nie zostały ujęte  

w prowizorium budżetowym nie jest jedynym powodem jego rezygnacji. Zapewnił, że 

obejmując stanowisko w zakładzie wiedział na co się decyduje, ponieważ znał aktualną 

problematykę a zakład dotychczas dobrze sobie ze wszystkim radził. Powiedział, że jednym z 

powodów złożonego przez niego wypowiedzenia są problemy z komunikacją, nie tylko 

kwestie finansowe oraz postulaty zakładu, które nie zostały spełnione. Podkreślił, że na sesji, 

która odbyła się w dniu 20 listopada br. zauważył z jak wielką łatwością doszło do 

wprowadzenia radnych w błąd, że zaproponowane w uchwale stawki zostały przez niego 

zaakceptowane. Dyrektor ZGKiM Marcin Stankiewicz odniósł się do wypowiedzi 

Przewodniczącego Rady Miejskiej, który wcześniej mówił, że zabiegał o sprawy zakładu a 

nigdy nie znalazł czasu na spotkanie. Podkreślił, że zależy mu na dialogu oraz na tym, aby 

zakład nie był traktowany jako ostatni z priorytetów. 

Ad.pkt.8.Zamknięcie obrad sesji. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady 

XXIII sesji Rady Miejskiej. W związku z tym, iż sesja jest ostatnią przed zbliżającymi się 

Świętami Bożego Narodzenia i nadchodzącym Nowym Rokiem Przewodniczący Rady 

Miejskiej w imieniu własnym i wszystkich radnych złożył najserdeczniejsze życzenia dużo, 

zdrowia, spokoju i wszelkiej pomyślności. 

 

Protokołowała:                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                         Jacek Kołodziej 

 


